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Hopteelt  -  Stand van zaken

Er loopt een driejarig Leader-project rond hopteelt met als partners de vzw Hop en 
Inagro. Dit project moet de hopteelt in de streek rond Poperinge een duw in de rug 
geven, maar ook leiden tot een uitbreiding van het Belgische hopareaal, een verhoogde 
afzet bij de Belgische brouwerijen door een betere kwaliteitsgarantie en meer 
communicatie. De streek rond Poperinge moet hier ook toeristisch beter van kunnen 
worden. Hop kan daar als gastronomisch streekproduct een belangrijke bijdrage toe 
leveren.

Het goede nieuws is dat het hopareaal in Vlaanderen vorig jaar met een tiental hectare is 
toegenomen, maar daar staat helaas tegenover dat de productie met 20% is 
teruggevallen wegens klimatologische factoren (droogte in het voorjaar, stormschade 
tijdens de zomer en nattigheid in het najaar).

1. a) Hoeveel hopkwekers zijn er momenteel in Vlaanderen?

b) Zijn deze allemaal geconcentreerd in de streek rond Poperinge? Zo neen, graag 
een overzicht per provincie.

c) Gaat het om professionele hopkwekers in hoofdberoep of zijn er ook telers in 
bijberoep?

d) Hoeveel bedraagt het gemiddeld areaal per bedrijf?

e) Hoeveel werknemers stellen deze hoptelers in totaal te werk (in vte en absolute 
aantallen)?

2. a) Hoe is het aantal hopkwekers en het totale hopareaal in Vlaanderen de afgelopen 
tien jaar jaarlijks geëvolueerd?

b) Zijn er ook jongeren de afgelopen jaren in de sector gestapt?

3. Hoeveel bedroeg de totale hopproductie in Vlaanderen jaarlijks de afgelopen tien 
jaar?

4. Heeft het ILVO (Instituut voor Landbouw-, Visserij- en Voedingsonderzoek) 
onderzoek verricht naar innovatie in de hopteelt? Zo ja, om welke projecten ging 
het?



5. a) Hoeveel investeringen in de hopteelt werden de afgelopen vijf jaar door het VLIF 
(Vlaams Landbouwinvesteringsfonds) betoelaagd? 

b) Over welke totaalbedragen ging het jaarlijks?
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1. a) In 2016 waren er in Vlaanderen 32 bedrijven die hop telen. 

b) 23 in West-Vlaanderen, 4 in Oost-Vlaanderen, 4 in Vlaams-Brabant en 1 in 
Limburg.

c) Mijn diensten beschikken niet over deze informatie.

d) 4,9 ha.

e) Mijn diensten beschikken niet over deze informatie.

2. a) Het aantal bedrijven met hop is de laatste 10 jaar gedaald met 28%. Het areaal 
daalde met 24%. 

b) Alle hoptelers waren in 2016 ouder dan 40 jaar.

3. Evolutie van de jaarlijkse gecertificeerde productiehoeveelheid hop (ton), Vlaanderen, 
2012 – 2016

2012 2013 2014 2015 2016
productie hop 
(ton) 227 233 193 217 208

4. Het ILVO werkt samen met een brouwerij om een protocol te ontwikkelen voor 
rasidentificatie op het inkomende product bij het brouwerijproces. Dit kadert in de 
huidige trend naar single hop bieren die gebaseerd zijn op zeer specifieke hoprassen. 
Naar aanleiding van dit project beschikt ILVO over een unieke collectie van hoprassen 
die ze kan inzetten voor verder onderzoek.

5. Er is vrijwel geen VLIF-steun aangevraagd voor de hopteelt. In één dossier werd 
ongeveer 1.000 euro steun toegekend.


